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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Hány magyar családnak és vállalkozásnak jelent segítséget a napelemes
rendszerek éves elszámolásának megtartása?" 

      



Tisztelt Miniszter Úr! 

Az energia és az energiafelhasználás a minket körülvevő világ egyik legfontosabb mozgatórugója. 
Klímaváltozás, fentartható jövő, háború és csillagászati összegű beruházások, mind-mind 
kapcsolódnak az energiához. 

Ebből a szempontból Magyarország, a magyar családok és a magyar vállalkozások előtt kettő 
óriási kihívás áll. Egyrészt a felelősségvállalás jegyében a zöld energiára való fokozatos átállás. 
Másrészt a háború okozta energiaválságból kell minél hamarabb kilábalni. 
Mindeközben a Kormány továbbra is mindent megtesz hazánk energiafüggetlenségéért, ha kell 
akár saját szövetségeseinkkel, Brüsszellel is konfliktust vállalva. 

Az elmúlt években szerencsére sok család és vállalkozás gondolkozott előrelátóan és 
felelőségteljesen és szereltetett fel háztartási méretű kiserőművet a házára vagy az épületre, 
amelyben a vállalkozása működik. 

A háború és a szankciók miatt kialakult energiaválság azonban alapjaiban írta és értelmezte újra 
az egész napelemes szektort. Több mint egy éve az egekbe emelte az energiaárakat. Ennek ellenére 
Brüsszel a következő év elejétől kötelezi a tagállamokat a napelemes bruttó elszámolás 
bevezetésére. 

Mi a Fidesz frakcióban elismerjük azt, hogy a családok és a vállalkozások a nehéz helyzet ellenére 
is a zöld energia mellett döntöttek. Ilyen energiaárak mellett nem tartjuk korrektnek, hogy a 
brüsszeli direktíva rosszabb elszámolási feltételek bevezetésével, menet közben akarja változtatni 
a szabályokat. 

Éppen ezért a Fidesz frakció nemrégiben kezdeményezte Miniszter úrnál, hogy a szaldós 
elszámolási rendszerben korábban jogot szerző háztartási méretű kiserőművek, vagyis a már 
megvalósult beruházások esetén ne vonják el a családok és a kkv-k éves szaldós elszámolását. 

Mindezek alapján kérdezem T. Miniszter urat: 

Hány magyar családnak és vállalkozásnak jelent segítséget a napelemes rendszerek éves 
elszámolásának megtartása? 

Budapest, 2023. szeptember 20. 
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